

2026 亚洲适应体育大会 | 邀您共赴上海，见证“新科技·新格局”

2026 Asian Symposium on Adapted Physical Education and Exercise |

Join Us in Shanghai to Experience “New Tech, New Map”

2026 ASAPE SHANGHAI

2026.7.15-7.17



CALL FOR ABSTRACT

尊敬的各位学界同仁、业界专家及亲爱的同学们：

Dear Colleagues,

我们诚挚邀请您参加 2026 年 ASAPE 第 19 届亚洲适应体育大会。

We cordially invite you to attend the 19th Asian Symposium of the Asian Society for Adapted Physical Education and Exercise (ASAPE) in 2026.

本届盛会将于 2026 年 7 月 15 日至 17 日，在中国上海·上海体育大学拉开帷幕。

The symposium will be held from July 15 to 17, 2026, at Shanghai University of Sport, Shanghai, China.

大会主题定为“新科技，新格局”，旨在搭建一个高水平国际对话平台，汇聚亚洲适应体育领域的业界学者，共同探索学科前沿，共绘发展新蓝图。

Under the theme “New Tech, New Map,” the symposium aims to provide a high-level international platform that brings together scholars in adapted physical education and exercise across Asia to explore disciplinary frontiers and envision future development.

一、大会核心信息速览

I. Conference Overview

- 大会主题：新科技，新格局
- Theme: New Tech, New Map
- 会议形式：线下会议
- Format: Face-to-face conference
- 会议时间：2026 年 7 月 15 日（周三）—7 月 17 日（周五）
- Dates: July 15 (Wednesday) – July 17 (Friday), 2026

- 会议地点：上海体育大学（上海市杨浦区清源环路 650 号）
- Venue: Shanghai University of Sport (No. 650, Qingyuan Huan Road, Yangpu District, Shanghai)

- 主办单位：上海体育大学
- Host: Shanghai University of Sport

- 承办单位：上海体育大学体育教育学院
- Organizer: School of Physical Education, Shanghai University of Sport

二、 关键日程

II. Important Dates

- 摘要投稿时间：2025 年 10 月 30 日起
- Abstract Submission Opens: October 30, 2025

- 摘要投稿截止：2026 年 3 月 10 日
- Abstract Submission Deadline: March 10, 2026

- 摘要录用通知：2026 年 4 月 15 日
- Notification of Abstract Acceptance: April 15, 2026

- 注册开放：即将公布，敬请期待。
- Registration Opens: To be announced

- 早鸟注册优惠截止：2026 年 5 月 15 日
- Early-bird Registration Deadline: May 15, 2026

- 注册最终截止：2026 年 7 月 17 日
- Registration Closes: July 17, 2026

三、参与方式——摘要提交与会议注册指南

III. Participation Guidelines — Abstract Submission and Conference Registration

1. 摘要提交

1. Abstract Submission

欢迎提交与适应体育政策、干预训练、环境支持、技术创新及其他相关主题的研究摘要。

Abstracts related to adapted physical education and exercise policies, intervention training, environmental support, technological innovation, and other relevant topics are welcome.

- 语言与格式：须为英文，不超过 250 词。请务必使用大会官方摘要模板（见附件），严格按照模板要求排版。
- Language and format: Abstracts must be written in English and should not exceed 250 words. Authors are required to use the official abstract submission template (see attachments at the end of this page) and strictly follow the formatting requirements.
- 内容要求：标题居中（12 号 Times New Roman）；作者信息（10 号 Times New Roman，第一作者姓名加粗并加下划线）；须包含背景/目的、方法、结果、结论四部分。
- Content requirements: The title should be centered (Times New Roman, 12 pt); author information should be in Times New Roman, 10 pt, with the first author's name in bold and underlined. The abstract must include four sections: Background/Aim, Methods, Results, and Conclusions.
- 提交方式：将完整摘要文档发送至官方邮箱：（asape2026@163.com）。
- Submission method: Please send the complete abstract document to the official email

address: asape2026@163.com.

2. 海报参与

2. Poster Presentation

- 版式：请使用纵向排版。
- Layout: Posters should be prepared in portrait orientation.
- 内容：海报信息应包含标题、作者及单位、联系方式（如邮箱）。
- Content: Posters should include the title, authors and affiliations, and contact information (e.g., email address).
- 张贴：现场将提供专用海报板和双面胶，请勿使用图钉、胶水等可能损坏展板的工具。
- Mounting: Poster boards and double-sided tape will be provided on site. Please do not use pins, glue, or other materials that may damage the boards.
- 现场展示：请根据最终会议日程，在指定的海报展示时段内，提前张贴海报，并在您的海报旁值守，以便向与会学者介绍您的工作并进行交流。展示结束后，请按时撤除海报。
- On-site presentation: According to the final conference program, posters should be mounted in advance during the designated poster session. Presenters are expected to remain by their posters to introduce their work and engage in discussion with participants. Posters should be removed promptly after the session ends.

3. 报告形式要求

3. Presentation Formats

- 口头报告：总时长 15 分钟（报告 10 分钟，问答 5 分钟），请严格把控时间。

- Oral presentation: The total duration is 15 minutes (10 minutes for presentation and 5 minutes for questions and discussion). Speakers are requested to strictly adhere to the time limit.

- 海报展示：尺寸需为 A0 竖版（宽 841 mm × 高 1189 mm），请按指定时间和地点张贴与讲解。

- Poster presentation: Posters should be A0 size in portrait format (841 mm wide × 1189 mm high) and must be displayed and presented at the designated time and location.

温馨提示：建议您在会议开始前 15 分钟抵达，以便提前与分会主席及其他演讲者会面。（撤回投稿的任何请求必须以书面形式提交，且不得晚于 2026 年 5 月 15 日发送至 asape2026@163.com。）

Kind reminder: Participants are advised to arrive at least 15 minutes before the session begins in order to meet the session chair and other presenters in advance. (Any request to withdraw a submission must be made in writing and sent to asape2026@163.com no later than May 15, 2026.)

四、会议注册费用标准（人民币）

IV. Registration Fees (RMB)

- 为方便不同地区的参会者，费用标准按支付地区划分如下：

- To facilitate participants from different regions, registration fees are determined based on the payment region as outlined below:

参会身份 Registration Category	支付类型：境内 (CNY) Payment Type: Within Mainland China (CNY)		支付类型：境外 (USD) Payment Type: Outside Mainland China (USD)	
	早鸟价 (截至 2026.5.15) Early-bird Rate(by May 15, 2026)	标准价 (2026.5.16 起) Standard Rate(from May 16, 2026)	早鸟价 (截至 2026.5.15) Early-bird Rate(by May 15, 2026)	标准价 (2026.5.16 起) Standard Rate(from May 16, 2026)
ASAPE/IFAPA 会 员 ASAPE/IFAPA Member	1,200 元 CNY 1,200	1,450 元 CNY 1,450	180 美元 USD 180	200 美元 USD 200
ASAPE/IFAPA 会 员 (学生) ASAPE/IFAPA Member (Student)	600 元 CNY 600	800 元 CNY 800	85 美元 USD 85	110 美元 USD 110
非会员 Non-member	1,600 元 CNY 1,600	1,800 元 CNY 1,800	220 美元 USD 220	250 美元 USD 250
非会员 (学生) Non-member (Student)	800 元 CNY 800	950 元 CNY 950	110 美元 USD 110	130 美元 USD 130

• 温馨提示：学生注册时，请务必随注册表一并提交有效的学生证或在读证明扫描件，具体支付方式（PayPal、银行转账、微信支付、支付宝）及退款细则将另行通知。

• *Kindly note: Students are required to submit a valid student ID or proof of enrollment together with the registration form. Detailed information regarding payment methods (PayPal, bank transfer, WeChat Pay, and Alipay) and refund policies will be announced separately.*

五、大会议程与精彩看点

V. Conference Program Highlights

- 主旨报告：已确认的主旨报告嘉宾包括 ASAPE 主席、韩国嘉泉大学 Bogja Jeoung

教授、香港中文大学薛慧萍教授以及华南师范大学李春晓教授等国内外知名学者，更多顶尖专家持续邀约中。

- Keynote speeches: Confirmed keynote speakers include the President of ASAPE, Professor Bogja Jeoung (Gachon University, Korea), Professor Hui-Ping Sit (The Chinese University of Hong Kong), and Professor Chunxiao Li (South China Normal University), along with other distinguished scholars from China and abroad. Additional keynote speakers are being invited.

- 多元学术交流：设置专题研讨会、口头报告与海报展示环节，为您提供充分的成果展示与思想碰撞机会。

- Diverse academic exchange: The conference will feature thematic symposia, oral presentations, and poster sessions, providing sufficient opportunities for research dissemination and scholarly exchange.

- 丰富会务活动：开幕式、ASAPE 会员大会、接待会等，助力拓展学术网络，深化国际合作。

- Enriching conference activities: Events such as the opening ceremony, ASAPE general assembly, and reception will be organized to support academic networking and promote international collaboration.

第 19 届亚洲适应体育大会（ASAPE）日程安排

Schedule of the 19th Asian Symposium on Adapted Physical Education and Exercise (ASAPE)

日期 Date	2026 年 7 月 15 日 (周三) July 15, 2026 (Wednesday)	2026 年 7 月 16 日 (周四) July 16, 2026 (Thursday)	2026 年 7 月 17 日 (周五) July 17, 2026 (Friday)
上午 Morning	开幕式 Opening Ceremony	口头报告 / 海报展示 Oral Presentations / Poster Sessions	专题研讨会 Symposium
	讲座/研讨会 Lecture / Symposium	ASAPE 会员大会 专题研讨会 ASAPE General Assembly Symposium	闭幕式 Closing Ceremony

午饭			
下午 Afternoon	专题研讨会 Symposium ASAPE Board Meeting ASAPE 理事会会议 Industry–Academia Exchange Meeting (Optional)	口头报告 / 海报展示 Oral Presentations / Poster Sessions	适应体育社区活动 (自选) Adapted Physical Activity Community Event (Optional)
	业界学者交流会 (自选) Industry–Academia Exchange Meeting (Optional)	接待会 Reception	

(此为初步日程，最终安排以会前发布的官方议程为准)

(This is a preliminary schedule. The final program will be subject to the official agenda released prior to the conference.)

六、 参会实用信息

VI. Practical Information for Participants

• 住宿与交通：组委会不统一安排住宿与接驳交通。会场周边酒店选择多样，时值上海旅游旺季，建议您尽早自行预订。

• Accommodation and transportation: The Organizing Committee does not arrange accommodation or shuttle transportation. A wide range of hotels is available near the venue. As the conference period coincides with Shanghai’s peak tourist season, participants are advised to make reservations as early as possible.

• 位置：上海体育大学（上海市杨浦区清源环路 650 号）。地铁出行：乘坐上海地铁 8 号线至“嫩江路”站，从 2 或 3 号口出站步行约一公里即可抵达会场。

• Location: Shanghai University of Sport (No. 650, Qingyuan Huan Road, Yangpu District, Shanghai).

By subway: Take Shanghai Metro Line 8 to Nenjiang Road Station. Exit through Exit 2 or 3 and walk approximately 1 km to reach the venue.

七、 联系我们

VII. Contact Us

如有任何关于摘要提交、会议注册或会务的疑问，欢迎通过以下方式垂询：

For any inquiries regarding abstract submission, conference registration, or general conference arrangements, please contact us via the following channels:

- 组委会官方邮箱: asape2026@163.com
- Organizing Committee Email: asape2026@163.com

- 组委会官方网址: <https://tjxy.sus.edu.cn/info/1137/7221.htm>
- Official Conference Website: <https://tjxy.sus.edu.cn/info/1137/7221.htm>

- 亚洲适应体育学会官方网址: <https://www.asape.net/>
- Asian Society for Adapted Physical Education and Exercise (ASAPE) Website: <https://www.asape.net/>

2026 年盛夏，让我们相约浦江之滨，在上海体育大学，以智慧与激情，共同开启适应体育的“新科技·新格局”！

In the summer of 2026, let us meet along the Huangpu River at Shanghai University of Sport to jointly embark on a new chapter of adapted physical education and exercise under the theme “New Tech, New Map.”

我们期待与您在上海相见！

We look forward to meeting you in Shanghai!

亚洲适应体育大会（ASAPE）

Asian Symposium on Adapted Physical Education and Exercise (ASAPE)

ASAPE2026 组委会 谨邀！

ASAPE 2026 Organizing Committee